
  

 
Pietarsaaren kaupungin vanhusneuvosto Pöytäkirja 17.11.2022 
 
 
Ajankohta: 17.11.2022 klo 10.00–12.13 
 
Paikka: Svenska gården 
 
Läsnäolijat:  
Ulla Grönvall-Streng, puheenjohtaja 
Helena Ahlstrand 
Gun Nygård (poistui klo 11.40) 
Anna-Maija Nylund 
Antero Varila (poistui klo 11.58) 
Pentti Silvennoinen (poistui klo 11.00) 
Tuomo Syri 
Bertel Widjeskog 
Kurt Hellstrand, sihteeri, kaupunginhallituksen edustaja 
 
 
§ 1 Kokouksen avaaminen 
 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 10.00 ja toivotti osallistujat tervetulleiksi. 
 
§ 2 Päätösvaltaisuus 
 

Todettiin, että esityslista lähetettiin ajoissa ja että kokous on päätösvaltainen. 
 
§ 3 Pöytäkirjantarkastajan valinta 
 

Pöytäkirjantarkastajaksi valittiin Anna-Maija Nylund. 
 
§ 4 Hyvinvointialue 
 

Ulla Grönvall-Streng (Antero Varilan varajäsen) osallistui 26.10.2022 Pohjanmaan 
hyvinvointialueen vanhusneuvoston kokoukseen ja raportoi kokouksesta. Kokouksessa 
korostettiin, että on aika tehdä aloite. Keskusteltiin paikallisten vanhusneuvostojen 
roolista hyvinvointialueella. 

 
Puheenjohtaja esitteli hyvinvointialueen asiakas- ja resurssikeskuksen organisaatiota. 

 
 
§ 5 Kaupunginhallituksen raportti  
 

Kaupunginhallituksen edustaja selosti kaupunginhallituksen viimeaikaisesta työstä, jossa 
korostuu työ 2023 talousarvion ja vuosien 2023–2025 taloussuunnitelman parissa. 

 
 
§ 6 Aloite kaupunginhallitukselle 
 

Viime kokouksen (12.10.) aloitteita ei ole vielä käsitelty asianomaisessa toimielimessä. 
 



 
 
§ 7 Vanhusneuvostojen päivä 2.11. 
 

Ulla Grönvall-Streng ja Antero Varila osallistuivat Vanhusneuvostojen päivään Helsingissä 
2.11. Kokouksessa korostettiin vaikuttamisen ja näkyvyyden tärkeyttä sekä yhteistyötä 
nuorisovaltuuston ja vammaisneuvoston kanssa. Lisäksi suositeltiin, että paikallisilla 
vanhusneuvostoilla olisi edustajansa eri toimielimissä.  

 
Kokouksessa keskusteltiin myös omaishoidosta ja omaishoitajien yhdistysten tarpeesta, 
sekä yksinäisten asumisesta, kuljetuksista ja tasa-arvoon liittyvistä asioista. 

 
Kankaanpään vanhusneuvosto toi esiin tärkeän, ikääntyneitä koskevan seikan: 
”Hyvinvointiin sisältyvät myös taide ja kulttuuri”. 

 
 
§ 8 Seurantaryhmien raportit  
 

Antero Varila toivoi, että lausuntopyynnöt eri kunnallisilta toimielimiltä, erityisesti 
tekniseltä lautakunnalta ja ympäristö- ja rakennuslautakunnalta, kohdistettaisiin 
useammin vanhusneuvostolle. Hän peräänkuulutti myös pitkäjännitteisempää 
kunnallisteknistä suunnittelua. 

 
 
§ 9 Tietoa tapahtumista 
 

Toiminnasta tiedotettiin Pietarsaari-sovelluksen kautta. On tärkeää, että yhdistykset 
ilmoittavat tapahtumistaan tapahtumakalenterissa.  

 
 
 § 10 Talous 
 

Uutta tietoa käytetyistä talousarviomäärärahoista ei ollut saatavilla, mutta budjetoidusta 
6.000 eurosta oli käytetty 2671,64 euroa 26.9. mennessä. 

 
 
§ 11 Toimintakertomus vuodelta 2022 
  

Työ vuoden 2022 toimintakertomuksen parissa aloitetaan kevätkauden ensimmäisessä 
kokouksessa. 

 
 
§ 12 Vuoden 2023 toimintasuunnitelma 
 

Yhdistyksiä on kehotettu antamaan toimintaehdotuksia vuodeksi 2023. Puheenjohtaja 
laatii käydyn keskustelun perusteella ehdotuksen vuoden 2023 toimintasuunnitelmaksi. 
Luodon ja Pedersören vanhusneuvostojen kanssa pidetään yhteinen kokous, johon 
saadaan luennoitsijat hyvinvointialueelta. Sen lisäksi Jyrki Jouppi Kokkolan seudun 
omaishoitajayhdistyksestä ja omaishoidon koordinaattori Anki Elvström kutsutaan 
kertomaan omaishoitajien nykytilanteesta ja tulevaisuuden näkymistä.  

 
 

 § 13 Muut asiat 
 



Ei muita asioita.  
 
 
§ 14 Seuraava kokous 
 

Seuraava kokous pidetään keskiviikkona 15.2.2023 klo 10.00. Paikka päätetään 
myöhemmin.  

 
 
 
 
  
Ulla Grönvall-Streng, puheenjohtaja  Kurt Hellstrand, sihteeri  
 
 
 
 
Anna-Maija Nylund, pöytäkirjantarkastaja 

  

 
 
 
 
 
 
 
 
 


